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Emne: Endringer i grenseforskriften og i politiregisterforskriften 

Til Justis- og beredskapsdepartementet v /Politiavdelingen. 

Det vises til deres brev av 6. mai 2022 vedrørende ovennevnte (JDs ref. 22/2653-NNO). 

I høringen foreslås: 

• At reglene i politiregisterforskriften kapittel 55 flyttes til et nytt kapitel i grenseforskriften (etter 
det vi forstår til et nytt kapittel 5). 

• En opphevelse av politiregisterforskriften kapittel 73. 

Den 6. mai i år trådte FOR-2022-04-29-643 om kontroll av reisende til og fra Svalbard i kraft 
(«svalbardforskriften»). Forskriften gjør bl.a. LOV-2018-04-20-8 (grenseloven) og FOR-2022-04-29-665 
(grenseforskriften) gjeldende for Svalbard med relevante unntak. Politiregisterloven og 
politiregisterforskriften gjelder for Svalbard, jf. politiregisterloven § 3 siste ledd. 

Svalbardforskriften omtaler ikke grenseforskriftens kapittel 5 eller de regler som nå foreslås der. Årsaken 
til dette kan for den del være at grenseforskriften kapittel 5 ikke eksisterte da svalbardforskriften ble 
utarbeidet og fastsatt (grenseforskriften kapittel 5 eksiterer heller ikke pr i dag annet enn som det 
foreliggende høringsforslag). 

Siden reglene nå planlegges flyttet fra et regelsett som gjelder for Svalbard (via 
politiregisterlovgivningen) må det etter vår oppfatning vurderes hvilke konsekvenser dette kan ha for 
svalbardforskriften med tanke på hvilke regler i grenseforskriften denne skal gjøre gjeldende for 
Svalbard. Svalbardforskriften § 12 gjør grenseloven §§ 22 til 24 gjeldende for Svalbard (i praksis 
grenselovens kapittel 5) men sier ikke noe om tilhørende fremtidige forskrifter/regler fastsatt med 
hjemmel i grenseloven kapittel 5. M.a.o. det den foreliggende sak omhandler. Slik vi ser det oppstår 
følgelig et spørsmål om hvorvidt det også må gjøres endringer i svalbardforskriften § 12 som en følge av 
flyttingen/opphevelsen i politiregisterforskriften. I spørsmålet ligger også i hvilken grad det ev. må gjøres 
tilpasninger i reglene for Svalbards del. Siden Svalbardforskriften relativt nylig er fastsatt, er det etter vår 
oppfatning mest hensiktsmessig at departementet foretar de nevnte vurderinger og koordineringen mv. 
her. Skulle det være spørsmål vi kan bidra med å besvare, står vi selvfølgelig til disposisjon for det. 

Sysselmesteren har også nevnt temaet for JD/Polaravdelingen, og vi ber derfor om at problemstillingen 
som skissert og ev. tilhørende spørsmål, avklares i samråd med Polaravdelingen frem mot endelig vedtak 
i saken. 



Vennlig hilsen / Best regards 

Henrik Rotneberg 
Juridisk rådgiver 
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